
 

Protokół nr XXXVII/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Lwówku 

z dnia 30 października 2017 r. 

 

sala Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Lwówku. godz. 17.00 - 19.20 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku . 

2. Stwierdzenie quorum XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

3. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

4. Przyjęcie porządku obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

7. Interpelacje. 

8. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od nieruchomości na 

2018r. 

9. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od środków transportowych  

na 2018 rok. 

10. Projekt uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia 

wysokości podatku rolnego na 2018 rok.  

11. Projekt uchwały w sprawie: w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

12. Projekt uchwały w sprawie: dopłaty dla odbiorców usług Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Lwówku sp. z o.o.. 

13. Projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

14. Projekt w sprawie: ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku 

prowadzonym przez gminę Lwówek, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie 

oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od ponoszonych opłat. 

15. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXVII/163/2016 w sprawie 

uchwały budżetowej na 2017 rok. 



16. Projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

17. Odpowiedź na interpelacje. 

18.  Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Otwarcia obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku dokonał Przewodniczący 

Rady, Pan Piotr Przewoźny witając radnych, Burmistrza Miasta i Gminy, Sekretarza 

Gminy, Skarbnika Gminy, pracownika biura Rady i uczestniczące w obradach 

społeczeństwo. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Na sali obrad obecnych jest 14 radnych, na ustawowy skład Rady 15 radnych, zatem 

Przewodniczący oznajmił, że Rada jest władna do odbycia obrad sesyjnych 

i podejmowania uchwał. 

Nieobecna radna to Pani Barbara Starosta, która swą nieobecność usprawiedliwiała 

zwolnieniem lekarskim. 

Lista obecności załączona jest do protokołu. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Przewodniczący Rady, Pan Przewoźny poinformował o wyłożeniu i możliwości 

zapoznania się w biurze Rady Miejskiej z protokołem z obrad XXXVI sesji Rady 

Miejskiej. 

Przewodniczący stwierdził, że nie wpłynęły do niego żadne propozycje zmian, 

dlatego poprosił radnych o przyjęcie protokołu w drodze głosowania. 

 

Radni przyjęli 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” protokół 

z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

 

 



Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy proponował wprowadzić do porządku obrad XXXVII 

sesji Rady Miejskiej następujące poprawki: 

 

1) wykreślić pkt. 10. w brzmieniu: Projekt uchwały w sprawie: obniżenia średniej 

ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2018 rok.  

Ustalono bowiem na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady, że w roku 2018 

będzie obowiązywała stawka proponowana przez GUS, która jest wyższa o 0,50 zł. 

od roku ubiegłego. Ponieważ stawki te są ogłoszone w Dzienniku Ustaw, dlatego 

zbędne jest podejmowanie naszej uchwały. 

2) jako pkt.16. zapisać „Projekt uchwały w sprawie: emisji obligacji”. 

3) jako pkt.17. zapisać „Projekt uchwały w sprawie: uchylenia uchwały w sprawie 

dotacji na sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków”. 

-Radny Czarkowski zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad XXXVII sesji 

pkt. 11 tj. Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że taryfy obowiązywały od 

2016 r., z uwagi na półroczny termin ich przesunięcia. Termin uchwalenia nowych 

wychodzi 5 listopada 2017 r., ale jeśli ich dziś nie uchwalimy to i tak wejdą w życie 

i będą obowiązywały. Całość omawiana była szczegółowo na wspólnym 

posiedzeniu stałych Komisji, gdzie wyjaśniano zasady naliczania taryf, 

informowano również o zasadach nowego dokumentu prawnego jakim jest Polskie 

Prawo Wodne. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny przystąpił do głosowania zgłoszonych 

poprawek; 

 

1) „za” wykreśleniem pkt 10. opowiedziało się 13 radnych, 1 radny był „przeciw”, 

2) „za” zapisaniem w porządku obrad jako pkt. 16 „Projekt uchwały w sprawie: 

emisji obligacji” opowiedziało się 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od 

głosowania. 

3) „za” wnioskiem radnego Czarkowskiego o wykreślenie z porządku obrad 

XXXVII sesji pkt.11 w brzmieniu: „Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia 

taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków” 



opowiedział się 1 radny, 11 radnych było „przeciw” i 2 radnych „wstrzymało się” od 

głosowania. 

Wniosek radnego Czarkowskiego nie uzyskał akceptacji Rady, w związku z tym 

został odrzucony. 

-Ponownie zabierając głos radny Czarkowski proponował wprowadzić do 

dzisiejszego porządku obrad pkt. dotyczącego braku oświetlenia ulicznego we wsi 

Krzywy Las, ponieważ na sali znajduje się społeczeństwo wspomnianej wsi i chce 

wypowiedzieć się co do działań podejmowanych przez nasz Urząd w ww. sprawie. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny poinformował, że w porządku obrad 

znajduje się pkt. 18 Wolne głosy i wnioski i właśnie tam będzie mogło wypowiadać 

się obecne tu na sali społeczeństwo. 

Kontynuując Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad XXXVII sesji po 

naniesionych poprawkach tj. 

 

1. Otwarcie obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

2. Stwierdzenie quorum XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

3. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

4. Przyjęcie porządku obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

7. Interpelacje. 

8. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od nieruchomości na 

2018r. 

9. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2018 rok. 

10. Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

11. Projekt uchwały w sprawie: w sprawie dopłaty dla odbiorców usług Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Lwówku sp. z o.o.. 

12. Projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

13. Projekt uchwały w sprawie: ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka 

w żłobku prowadzonym przez gminę Lwówek, maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

ponoszonych opłat. 



14. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXVII/163/2016 w sprawie 

uchwały budżetowej na 2017 rok. 

15. Projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

16. Projekt uchwały w sprawie: emisji obligacji. 

17. Projekt uchwały w sprawie: uchylenia uchwały w sprawie dotacji na 

sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

18. Odpowiedź na interpelacje. 

19.  Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Radni nie wnieśli uwag, ani innych propozycji zmian w związku z tym przystąpiono 

do głosowania. 

 

„Za” porządkiem obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej opowiedziało się 13 radnych, 

1 radny był „przeciw”. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady z pracy międzysesyjnej załączona jest do 

protokołu. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

 

SPRAWOZDANIE BURMISTRZA MIASTA I GMINY LWÓWEK 

Z PRACY MIĘDZYSESYJNEJ W OKRESIE OD 28.09.2017 DO 30.10.2017 R. 

 

Burmistrz spotkał się z: 

 

 Dyrektorami szkół w sprawie wprowadzenia reformy oświatowej w Gminie Lwówek. 

 P. Cezarym Mazik inspektorem Najwyższej Izby Kontroli z Wrocławia w sprawie 

przeprowadzenia kontroli w urzędzie. 

 Dyrektorem M-GOK i Kierownikiem OSiR w sprawie organizacji w Lwówku 

spotkania pod nazwą „Liderzy Wielkopolskiej Odnowy Wsi”. 

 konserwatorem zabytków w sprawie rewitalizacji Rynku. 



 p. Stafańską i p. Białko w sprawie konserwacji Kościoła w Lwówku. 

 p. Tadeuszem Waczyńskim Dyrektorem Delegatury Kuratorium Oświaty w Lesznie. 

 P. Waldemarem Piętą i Leszkiem Stachowiakiem w sprawie odprowadzenia wody 

z Rynku i ul. Pniewskiej. 

 Zarządem Powiatu Nowotomyskiego w sprawie bieżącej współpracy dotyczącej 

nasadzeń, remontu dróg powiatowych, budownictwa i architektury. 

 

Burmistrz wziął udział w: 

 

 Otwarciu XXXVIII Biegu Powstańczego w Posadowie. 

 Odbiorze drogi w Pakosławiu. 

 Uroczystości wręczenia medali za Długoletnie Pożycie Małżeńskie. 

 Telekonferencji z Wojewodą Wielkopolskim w sprawie nawałnicy. 

 Pogrzebie Byłego Z-cy Burmistrza Henryka Żuchowskiego. 

 Pasowaniu na ucznia w ZSPiP Chmielinko. 

 Podpisaniu protokołu kontroli Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

w sprawie gospodarowania odpadami. 

 Spotkaniu emerytowanych nauczycieli z okazji Dnia Nauczyciela. 

 Spotkaniu Zarządu KOLD. 

 Gali „Liderzy Wielkopolskiej Odnowy Wsi”. 

 Międzynarodowej konferencji „Wyzwania i problemy samorządów w procesie 

poszukiwania inwestorów” w Nowym Tomyślu. 

 Dniu Seniora w Chmielinku i Zębowie. 

 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:  

 

 (50) w sprawie zmiany uchwały budżetowej (dot. zwiększenia planu dochodów oraz 

wydatków o kwotę 1.321 zł.  – OPS). 

 (51) w sprawie ustalenia stawek czynszu za najem lokali mieszkalnych z zasobu 

Gminy Lwówek. 

 (52) w sprawie wyznaczenia nauczyciela do pełnienia zastępstwa Dyrektora 

w Gimnazjum im. Powstańców Wlkp. w Lwówku. 



 (53) w sprawie zmiany uchwały budżetowej - dot. zwiększenia budżetu tytułem 

otrzymanej dotacji celowej o kwotę 203 000,00. 

 (54) w sprawie zmiany uchwały budżetowej - dot. zwiększenia budżetu tytułem 

otrzymanej dotacji celowej w dziale 852 Pomoc społeczna oraz zmiany w planie 

wydatków pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej. 

 

Ad. 7. Interpelacje. 

 

-Radny Czarkowski złożył pisemną interpelację w sprawie braku oświetlenia 

ulicznego we wsi Krzywy Las. 

Interpelacja załączona jest do protokołu. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że z przedstawionej przez 

radnego interpelacji wynika, iż odpowiedzialni pracownicy ENE-i udzielili już Panu 

Czarkowskiemu stosownej odpowiedzi, a póki co to w Krzywym Lesie już działa 

oświetlenie uliczne. 

 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od 

nieruchomości na 2018 r. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz poinformował, że stawki podatku od 

nieruchomości były przedmiotem dyskusji na posiedzeniu stałych Komisji Rady. 

Dziś chcę wnieść autopoprawkę i § 1 pkt 2, lit. e proponuję stawkę 6,30 zł za 1 m
2
, 

zamiast 6,50 zł, zaś pozostałe stawki proponuję tak jak na posiedzeniu Komisji. 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię wypracowaną przez 

stałe Komisje Rady, która jest pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli żadnych innych propozycji w związku z tym przystąpiono do 

głosowania. 

 

Uchwała nr XXXVII/222/2017 w sprawie: określenia stawek podatku od 

nieruchomości na 2018r. została przyjęta 11 głosami „za”, przy 2 „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Uchwała załączona jest do niniejszego protokołu. 

 



Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2018 rok. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz szczegółowo omówił i poinformował, że 

stawki od środków transportowych średnio podwyższono na 2018 rok 4 - 6%, ale 

zaznaczyć należy, że dotyczy to tych pojazdów, które znajdują się na terenie naszej 

gminy. Pozostałe pozycje stawek zostały przyjęte zgodnie z propozycją 

Ministerstwa Finansów. 

Radni nie wnieśli uwag, ani zapytań, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Radni Uchwałę nr XXXVII/223/2017 w sprawie: określenia stawek podatku od 

środków transportowych na 2018 rok przyjęli 13 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że Zakład Gospodarki 

Komunalnej jest zobowiązany złożyć wniosek taryfowy do Rady Miejskiej 

w ustawowym terminie.  

W tym wniosku przedstawione są szczegółowo poszczególne składniki, które mają 

wpływ na cenę ścieków i wody. 

Obowiązkiem Burmistrza jest zapoznanie się z tym wnioskiem i wydanie stosownej 

opinii. 

Procedując nad obecnymi taryfami zostały złożone 2 wnioski taryfowe, ponieważ do 

pierwszego wniosku zostało wystosowane pismo z UMiG do Prezesa ZGK.  

W tym piśmie wskazywaliśmy o uwzględnienie w proponowanych przez ZGK 

stawkach zwiększonej ilości przyłączy kanalizacyjnych, poprzez mobilizowanie 

właścicieli poszczególnych posesji do podłączania się do sieci. Powyższe miało na 

celu pomniejszenie kosztów za ścieki. 

Stawka wody na cele socjalno-bytowe ze Stacji Uzdatniania Wody Józefowo 

wynosić będzie 3,95 zł. za 1 m
3
. 

Stawka ze Stacji Uzdatniania Wody Chmielinko wynosić będzie 6,80 zł. za m
3
  

i z Sieci Wodociągowej z Pniew 6,24 zł. 



Stawka za ścieki socjalno bytowe będzie równa dla całej gminy i wynosić będzie 

9,10 zł. za m
3
. 

Burmistrz kontynuując wypowiedź nawiązał do wniosku Pana Czarkowskiego, 

w którym sugeruje się, że przez okres ostatnich 7 lat nastąpił 30% wzrost ceny 

wody. Jeśli przeliczone zostanie to na poszczególne lata to ten wzrost, jak można 

łatwo zauważyć wynosił około 4% rocznie, czyli nawet nie o stopień inflacji. 

Tu należy przypomnieć, że w tym okresie zostało wykonanych przez ZGK wiele 

inwestycji nie tylko na wodociągu, ale i na oczyszczalni ścieków. 

-Radna Woźna interesowała się jaki % wzrost przyłączy do kanalizacji sanitarnej 

przyjął Prezes w swoich obliczeniach do stawek taryfowych. Poza tym w uchwale 

zapisano, że taryfy obowiązują do listopada 2018 roku, w związku z tym zachodzi 

pytanie, czy w 2018 roku będzie następowała jeszcze kolejna podwyżka? 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że od 01.01.2018 roku wchodzi 

w życie uchwalone przez Sejm Polskie Prawo Wodne, a ponieważ nie ma jeszcze 

przepisów wykonawczych to my niestety, ale nie wiemy nawet tego, czy te nasze, tu 

podjęte uchwały będą jeszcze obowiązywać. Czy taryfy pójdą do oceny 

bezpośrednio do Wojewody, czy będą oceniane przez Regulatora. W tym temacie 

jest jeszcze wiele niewiadomych. Póki co wychodzi nam termin poprzednio 

uchwalonych taryf i musimy się pochylić nad ustaleniem nowych. 

Mając na uwadze ujednolicenie stawek odpłatności za wodę na terenie całej gminy 

w kolejnym punkcie naszych dzisiejszych obrad mamy uchwałę o dopłatach dla 

odbiorców usług ZGK. 

-Prezes ZGK w Lwówku Pan Wesołek odpowiadając na pytanie informował, że przy 

obliczaniu taryf uwzględnił wzrost przyłączy do kanalizacji sanitarnej o 400 osób 

w skali roku, czyli o ok. 100 rodzin. 

-Radny Czarkowski zabierając głos twierdził, że ten 30% wzrost w ciągu ostatnich 

7 lat to bardzo wysoki koszt obciążający odbiorców. Należy zaznaczyć, że Spółka 

ma również dochody i nie musi wszystkie koszty wrzucać w cenę wody. 

Jeśli chodzi o Prawo Wodne, to opinia Regulatora, o którym wspomniał Burmistrz 

będzie miała na celu nadzorowanie prawidłowości naliczania tychże taryf. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że w naszych taryfach są już 

uwzględnione inwestycje do 2019 roku. Koszty taryf szczególnie przy ściekach 

generowane są jak już tu wcześniej wspominali sami radni, poprzez te osoby, które 

nie dokonały przyłączy kanalizacyjnych - między innymi we wsi Chmielinko. 



W tym miejscu Burmistrz zapytał się radnego Czarkowskiego czy już podłączył 

swoją posesję do sieci kanalizacyjnej. 

-Radny Czarkowski przyznał, że rzeczywiście nie korzysta z kanalizacji sanitarnej 

ponieważ ZGK nie wykonał jeszcze przyłącza Jego posesji. 

-Radny Wojciechowski wyjaśnił, że przyłącze do posesji jest wykonane na własny 

koszt właściciela danej nieruchomości, a nie Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Takie koszty ponosił każdy mieszkaniec naszej Gminy, a więc niezrozumiały jest 

tok myślenia, że przyłącze wykonane zostanie przez ZGK. 

-Radny Kasperczak stwierdził, że za istniejąca sytuację wini samego Burmistrza, 

gdyż jest wiele możliwości przyłączania opornych mieszkańców do kanalizacji 

sanitarnej, co pomniejszyłoby w rezultacie koszt 1 m
3
 ścieków. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz stwierdził, że na początku były prośby, 

monity i upomnienia, natomiast od 2018r. zostaną podjęte inne działania.  

Gmina bowiem będzie rzeczywiście wykonywała przyłącza kanalizacji sanitarnej do 

posesji, ale poniesionymi kosztami obciąży właściciela danej nieruchomości. 

 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię stałych Komisji Rady, 

która w ww. temacie jest pozytywna. 

Radni nie wnieśli więcej zapytań, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XXXVII/224/2017 w sprawie: zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków została przyjęta 7 głosami 

„za”, przy 3 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie: dopłaty dla odbiorców usług Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Lwówku sp. z o.o. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że tą uchwałą ujednolicamy 

stawkę za pobór wody dla mieszkańców naszej gminy. Dopłaty do 1 m
3
 wody  

z poszczególnych Stacji Uzdatniania Wody wynoszą: 

1) dla odbiorców korzystających z SUW Józefowo  bez dopłat. 

2) dla mieszkańców Chmielinka, Lipki Wielkiej, Władysławowa - 2,85 zł. za 1 m
3
. 

3) dla mieszkańców Zgierzynka - 2,29 zł za 1 m
3
 wody. 



Dopłaty do ścieków są równe dla całej gminy - 0,87 zł. do 1 m
3
. 

-Radny Kasperczak zwrócił uwagę, że w § 3 ww. uchwały określony został termin 

dopłat, czy jest to zgodne z Polskim Prawem Wodnym. 

-Radca Prawny Pan Przewoźny wyjaśnił, że póki co to procedujemy dzisiaj na 

podstawie obowiązującego nas prawa, jeśli się ono zmieni wówczas będziemy 

zmieniać uchwałę, ale na chwilę obecną nie wiemy jak to ma wyglądać. 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię wypracowaną przez 

Komisje Rady, która w ww. temacie jest pozytywna. 

Radni nie wnieśli więcej zapytań, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Radni Uchwałę nr XXXVII/225/2017 w sprawie: dopłaty dla odbiorców usług 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Lwówku sp. z o.o. przyjęli w głosowaniu 13 

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że ul. Kasztanowa, łączy ul. 

Stefana Wittmanna z ul. Nowotomyską w Lwówku.  

Ulica Kasztanowa jest drogą o znaczeniu lokalnym i nie jest zaliczona do innych 

kategorii dróg, jednocześnie stanowi część uzupełniającej sieci dróg służących 

miejscowym potrzebom. Aktualnie ulica ta jest przebudowywana z ulicy 

o nawierzchni brukowej na ulicę o nawierzchni asfaltowej. Zgodnie z art. 7 ust. 1 i 2 

ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych, zaliczenie do kategorii dróg 

gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu opinii 

właściwego zarządu powiatu.  

Obecnie UMiG jest już w posiadaniu wymaganej opinii Zarządu Powiatu 

Nowotomyskiego.  

Podjęcie tej uchwały jest również niezbędne, w celu prawidłowego rozliczenia 

dotacji z budżetu państwa udzielonej na przebudowę ul. Kasztanowej w ramach 

Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-

2019. 



-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię stałych Komisji Rady, 

która jest w tym temacie pozytywna. 

Radni nie wnieśli uwag, ani zapytań, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XXXVII/226/2017 w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych została przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

Uchwała załączona jest do protokołu. 

 

Ad. 13. Projekt w sprawie: ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka 

w żłobku prowadzonym przez gminę Lwówek, maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

ponoszonych opłat. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz przypomniał, że na poprzedniej sesji 

również procedowaliśmy nad tą uchwałą i musimy nanieść pewne drobne zmiany. 

Utrzymujemy w tej uchwale miesięczną opłatę stałą za pobyt dziecka w żłobku 

prowadzonym przez Gminę Lwówek w wysokości 160,00 zł brutto, płatną z góry do 

dwunastego dnia każdego miesiąca.  

Wykreślamy natomiast zapis dot. dopłat na każde 3 dziecko, ponieważ ta dopłata 

zawarta jest w Karcie Wielodzietnej Rodziny i dopisujemy, że ta uchwała wchodzi 

w życie pierwszego dnia miesiąca następującego po upływie 14 dni od dnia 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

-Przewodniczący Rady przegłosował wniesione przez Burmistrza poprawki, które 

zostały przyjęte większością głosów „za”. 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię wypracowaną przez 

stałe Komisje Rady, która jest w tym temacie pozytywna. 

Ponieważ nie zgłoszono żadnych innych poprawek przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XXXVII/227/2017 w sprawie: ustalenia wysokości opłaty za pobyt 

dziecka w żłobku prowadzonym przez gminę Lwówek, maksymalnej wysokości 

opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

ponoszonych opłat została przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. Uchwala załączona jest do niniejszego protokołu. 

 



Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXVII/163/2016 

w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz poinformował, że od posiedzenia stałych 

Komisji Rady do powyższego projektu dopisano pkt. 23, 24, 25 i 26 w brzmieniu: 

 

23. Zmiany w planie wydatków pomiędzy paragrafami funduszu sołeckiego 

sołectwa Grońsko w dz. 921, 92195 Pozostała działalność z § 4300 zakup usług – 

kwota 200,00 do §4210 zakup materiałów – kwota 200,00 – wniosek sołectwa dot. 

przedsięwzięcia pn. „Kultywowanie tradycji wiejskich”. 

 

24. Zwiększenie planu wydatków w dz. 757, rozdział 75702 Obsługa papierów 

wartościowych, kredytów i pożyczek, § 8110 Odsetki – kwota 3.864,09. 

 

25. Zmiany w planie wydatków MGOPS w tym: 

Umniejszenie : 

Dział 855, Rozdział 85504 Wspieranie rodziny – kwota ogółem 1.500,00 z tego: 

§ 4110 składki ZUS 200,00; 

§ 4120 składki FP    100,00; 

§ 4170 wyn. bezosobowe 1.200,00. 

 

Dział 855, rozdział 85508 Rodziny zastępcze, § 4300 zakup usług – kwota  

5.000,00. 

Zwiększenie: 

Dział 852, rozdział 85202 Domy pomocy społecznej, § 4330 zakup usług – 

6.500,00. 

Zmian dokonuje się na wniosek Kierownika MGOPS celem opłaty za pobyt 

podopiecznych z terenu gminy w DPS. 

 

26. Po stronie przychodów zwiększa się plan o kwotę 13.500,00 tytułem spłaty 

udzielonej wcześniej pożyczki Stowarzyszeniu „Buława”. Realizowany projekt 

otrzymał już dofinansowanie i tym samym Stowarzyszenie dokonało spłaty 

pożyczki na rachunek Gminy. 

 



-Radny Kasperczak interesował się Domami Opieki Społecznej, pytając czy my 

ponosimy z tego tytułu jakieś koszty? 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że w dzisiejszej uchwale 

przenosimy tylko środki w dziale MGOPS, a wszystko uzależnione jest od ilości 

podopiecznych i może się czasem zdarzyć tak, że do końca roku my będziemy 

dopłacać, ale już z budżetu gminy. 

-Radny Wojciechowski pytał jakie działania podejmuje MGOPS w celu 

zobowiązania rodzin do uiszczania dopłat na rzecz utrzymania tych podopiecznych. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że MGOPS w takich 

przypadkach wdraża system Funduszu Alimentacyjnego, ale nie zawsze te rodziny 

posiadają odpowiednie środki na finansowanie pobytu tego podopiecznego. 

-Radny Kasperczak interesował się ilością podopiecznych znajdujących się w takich 

Domach Opieki. 

-Burmistrz Miasta i Gminy wyjaśnił, że 6 osób mamy umieszczonych w Ośrodkach 

Opieki Społecznej i jeszcze 3 oczekujących. 

-Radny Czarkowski pytał dlaczego niezrealizowano w budżecie działu 

gospodarczego dot. zarządzania nieruchomościami czy gruntami. Czy oznacza to, że 

budżet został nieprawidłowo przygotowany? 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że jak wszyscy wiedzą posiadamy 

do sprzedaży tereny przy drodze w kierunku Opalenicy. My planowaliśmy sprzedaż 

na cele przemysłowe, a okazuje się, że jest to grunt rolny i musimy czekać na 

decyzję z Ministerstwa na odrolnienie tego gruntu. Poza tym dwukrotnie 

przymierzaliśmy się do sprzedaży terenów zalesionych w Pakosławiu, na które 

niestety, ale brak jest jakiegokolwiek zainteresowania. 

Radni nie wnieśli więcej zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Radni Uchwałę nr XXXVII/228/2017 w sprawie: zmiany uchwały 

nr XXVII/163/2016 w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok przyjęli 

w głosowaniu 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. Uchwałą stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

 

 



Ad. 15. Projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

-Przewodniczący Rady, Pan Przewoźny wyjaśnił, że Wieloletnia Prognoza 

Finansowa jest tabelarycznym odzwierciedleniem podjętej dziś uchwały budżetowej. 

 

Uchwała nr XXXVII/229/2017 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej została przyjęta przez radnych 13 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciw”i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16. Projekt uchwały w sprawie: emisji obligacji. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że temat ten był przedmiotem 

szeroko otwartej dyskusji na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady. 

Wychodząc na przeciw polepszania życia naszych mieszkańców chcielibyśmy 

dokończyć wszystkie zaplanowane inwestycje. Na te realizacje niezbędne są środki, 

które pozyskalibyśmy z wyemitowania w transzach obligacji, planując termin ich 

spłaty na lata 2021 - 2023r. 

W pierwszej wersji miała to być pożyczka, ale uznaliśmy, że korzystniejsze będą 

jednak obligacje. 

-Radny Czarkowski zabierając głos pytał, czy musimy znowu wypuszczać obligacje 

na kwotę 850 tys. uwzględniając fakt, że w ubiegłym roku również były emitowane 

obligacje na kwotę 800 tys. zł. Tu należy się zastanowić czy gmina nie wpadnie  

w pętlę kredytową?. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz odpowiadając na wątpliwości radnego 

informował, że na poprzedniej sesji przedstawiane było sprawozdanie z realizacji 

budżetu za I półrocze 2017 roku z czego jasno wynikało, że umniejszyliśmy 

zadłużenie w porównaniu do roku ubiegłego o 10 punktów - czyli z 35 na 25%. 

Emitowanie tych obligacji jest zasadne, gdyż wykonamy zaplanowane inwestycje 

równoważąc równocześnie nasz budżet. 

Radni nie wnieśli więcej zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

 



Uchwała nr XXXVII/230/2017 w sprawie: emisji obligacji została przyjęta 

w głosowaniu przez radnych 12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”. Uchwałę załączono do protokołu. 

 

Ad. 17. Projekt uchwały w sprawie: uchylenia uchwały w sprawie dotacji na 

sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że mieliśmy zaplanowane 

w naszym budżecie 30 tys. zł. na dofinansowanie prac konserwatorskich przy 

zabytku Kościoła Św. Krzyża w Lwówku. Jednak z uwagi, iż do dzisiaj nie ma 

zgody na prowadzenie ww. wspomnianych prac od Konserwatora Zabytków dlatego 

musimy uchylić wcześniej podjętą uchwałę. 

Radni nie wnieśli zapytań w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała nr XXXVII/231/2017 w sprawie: uchylenia uchwały w sprawie dotacji na 

sfinansowanie prac przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków została przyjęta 

przez radnych 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i załączona jest 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18. Odpowiedź na interpelacje. 

 

Odpowiedź na interpelację radnego Czarkowskiego zostanie udzielona na piśmie. 

 

19.  Wolne głosy i wnioski. 

 

-Radny Trzybiński zwrócił uwagę na stan dróg w Zębowie, które po obfitych 

opadach są „w opłakanym stanie, czyli - nieprzejezdne”. Radny pytał Burmistrza 

czy będą jeszcze w bieżącym roku równane drogi w gminie? 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że po uzgodnieniu z Sołtysem wsi 

równiarka na drogach Zębowa pracowała w październiku br. Obecnie ze względu na 

pogodę, prace zostały wstrzymane do czasu ustania opadów. 

-Radny Czarkowski poinformował radnych, że 25.10.2017r odbyła się rozprawa 

przed Sądem Administracyjnym w Poznaniu o nieudzielenie przez Burmistrza 



informacji publicznej. Wynik rozprawy jest korzystny dla radnego, a Pan Burmistrz 

został ukarany kwotą 100 zł. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny kilkakrotnie zwrócił się z pytaniem do 

obecnego na sali społeczeństwa i do radnych o możliwość zabierania w tym miejscu 

jeszcze głosu. Ponieważ nikt nie zgłosił woli zabrania głosu, Przewodniczący Rady 

przedstawił radnym treść pisma z Urzędu Skarbowego w Nowym Tomyślu dot. 

złożonych przez radnych oświadczeń majątkowych. 

 

Ad. 20. Zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr Przewoźny 

zamknął obrady sesyjne wypowiadając słowa: „Zamykam obrady XXXVII sesji 

Rady Miejskiej w Lwówku”. 

 

Protokołowała      Przewodniczący 

       Rady Miejskiej we Lwówku 

/-/ Wiesława Radecka 

        /-/ Piotr Przewoźny 

 


